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Stuurgroep actieprogramma 0,50 euro 2012


Het verslag van 05.06.2012 wordt goedgekeurd.

1Overzicht van de financiële situatie 
Steven Boussemaere overhandigt drie tabellen: een globaal overzicht van de zichtrekening op 
17.09.2012 en een actualisering van de geboekte uitgaven 2011 en 2012.

Sinds de laatste update (juli) was er vrij veel beweging op de rekening, ten bedrage van ongeveer 
650.000 euro. De bestede bedragen worden in grote lijnen geduid.

2Stand van zaken actieprogramma 2012
Basis voor de bespreking vormt het goedgekeurde werkprogramma 2012 inzake halve euro.

2.1Zwerfvuil

2.1.1Uitvoering van het operationeel plan

Voor een inhoudelijke bespreking en stand van zaken wordt verwezen naar de stuurgroep zwerfvuil van 
28.09.2012. 

2.1.2Marine Litter

Steven geeft aan dat het project – drijvend afval op zee - weinig zinvolle resultaten opleverde en dat er 
niet onmiddellijk nieuwe initiatieven in de pijplijn zitten.
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2.2Doelgroepenbeleid

2.2.1Evenementen

In samenwerking met het Vlaamse Gewest werden 17 evenementen ondersteund inzake selectieve 
inzameling en de omkaderende communicatieacties. Op dit moment organiseert Fost Plus een 
offerteaanvraag bij diverse leveranciers om een nieuw alternatief voor de animatie (Recycling Palace) te 
ontwikkelen. Els zal onderzoeken welke OVAM-collega eventueel het dossier mee opvolgt. Adriaan stelt 
de vraag naar het aantal en welke van die 17 evenementen eveneens een eventscan uitvoerden. Deze 
info wordt nog bezorgd.

2.2.2Sportfaciliteiten

De overige 11 BLOSO-centra worden uiterlijk medio november voorzien van het nodige materiaal. De 
vraag wordt gesteld of er zich na de oplevering geen persmoment opdringt. Els zal dit aftoetsen met Jan 
Verheyen.

Inzake de uitbreiding naar andere sportcentra bericht Adriaan over het resultaat van de behoefteanalyse 
die ISB uitvoerde bij haar leden waaruit bleek dat 68% van de respondenten selectief PMD zou inzamelen 
indien men zou beschikken over het nodige materiaal. De verdere samenwerking met ISB en de 
mogelijke invulling van het project wordt vervolgens besproken. ISB zou de bestellingen van de diverse 
sportcentra registreren en coördineren. Hugo merkt op dat er zeker een realiteitstoets ingebouwd dient 
te worden. De nodige containers met inbegrip van de signaletiek en omkaderende communicatie worden 
vervolgens geleverd bij het sportcentrum. Fost Plus stelt voor om de containers aan kostprijs aan te 
bieden en de levering volgens een forfaitaire transportprijs aan te rekenen. De communicatie op de 
containers zou via het budget van de halve euro gefinancierd worden. Fost Plus detailleert in de komende 
weken nog het budget voor deze uitrol. De eerste levering van het materiaal is voorzien voor april 2013. 
De vergoeding voor de prestaties van ISB in deze zijn nog niet duidelijk. Hugo stelt de open vraag of dit 
niet tot hun normale takenpakket behoort? Van zodra ISB de offerte heeft bezorgd voor haar 
tussenkomst, wordt dit opnieuw afgestemd in de stuurgroep. Els vraagt nog bijkomend of er ook enkel 
stickers (signaletiek) zou kunnen besteld worden. De vraag wordt positief beantwoord.

2.2.3Scholen

Adriaan geeft toelichting bij de diverse animaties. Viesvuilland, de animatie voor kleuters, blijkt zeer 
goed aan te slaan. Voor LABO (lager onderwijs) is het wederom duidelijk dat ook in het schooljaar 2012-
2013 de vraag groter is dan het aanbod. De situatie wordt nauwgezet opgevolgd. In januari wordt een 
status opgemaakt inzake gevraagde animaties en het respectievelijke quotum of wat er nog van rest. 
Da’s Proper (middelbaar onderwijs) blijkt ook dit schooljaar moeilijker uit de startblokken te komen.

Het pilootproject in UHasselt is gestart. Er wordt op 08.10 een persmoment georganiseerd. De vraag 
naar aanwezigheid OVAM (Vlaams Gewest) wordt gesteld. Adriaan toont de uitgewerkte visuele 
elementen en omschrijft de actie (college-embleem en website spiekenwin.be).

Gezien meer en meer projecten gerealiseerd worden vraagt Els om in de mate van het mogelijke op 
voorhand de OVAM te betrekken en/of goed te laten keuren. 

Gezien het complexe interne goedkeuringsproces (aantal betrokkenen en tijdsbestek) bij de OVAM zal Els 
een voorstel formuleren om dit meer pragmatisch te kunnen aanpakken. Els en Hugo vragen dat het logo 
van de OVAM meegenomen wordt in de signatuur van de diverse OOH-projecten.
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2.2.4Jeugd

Het project kampplaatsen, meer specifiek het pilootproject in De Kluis (Sint-Joris-Weert) krijgt concrete 
vorm. Adriaan toont de basisvisual die hiervoor werd uitgewerkt. Realisatie op het terrein is voorzien voor 
november.

Het nieuwe concept om jeugdbewegingen te sensibiliseren is na terreinonderzoek in de meeste gevallen 
terug te brengen tot de operationele problematiek van het correct en tijdig aanbieden van het 
ingezamelde afval. Er worden momenteel pistes onderzocht met inschakeling van bv. de milieu-
ambtenaar.

2.2.5Toerisme

Het pilootproject op het strand van Nieuwpoort en Middelkerke wordt nader toegelicht. Uit de eerste 
resultaten blijkt dat er verbeterpotentieel is: 50% residu (verpakkingen niet leeg, veel zand), degradatie 
van de constructie, visibiliteit niet altijd optimaal. Hugo vraagt naar de interesse van de overige 
kustgemeenten. Dit zal meegenomen worden in de kustwerkgroep.

Lieven stelt voor om ter voorbereiding van een globalere communicatie in 2013 de kustwerkgroep te 
reactiveren, enerzijds om de resultaten van het pilootproject op het strand van Nieuwpoort en 
Middelkerke te delen met de overige kustgemeenten en hun mening terzake te vragen en anderzijds te 
onderzoeken waar opportuniteiten zijn om de communicatie en signaletiek te harmoniseren. Ook de 
kustafvalkalender kan daarin aan bod komen.

2.2.6Recreatiedomeinen

Adriaan toont het ontwikkelde basisbeeld. Dit onderwerp is nog een duidelijke to do. Het Vinne in 
Zoutleeuw werd reeds eerder geïdentificeerd.  Els verwijst eveneens naar De Nekker in Mechelen.

2.2.7Luchthaven Zaventem

Lieven geeft duiding bij de grootsheid van het project en het aantal vuilnisbakken dat aangepast dient te 
worden. Een eerste inschatting wijst op 200 afvaleilanden of 600 vuilnisbakken. De kostprijs voor dit 
aspect van het project zal vermoedelijk de 100 kEUR overschrijden. Adriaan toont de basisbeelden en 
verwijst naar een recente meeting met diverse verantwoordelijken van de luchthaven, Sofie en Eva. Een 
meeting met veel dissonanten en evenveel meningen als aanwezigen. Het is duidelijk dat de 
omkaderende communicatie eveneens budgettair impactvol kan/zal zijn. Op 5.10 is een nieuwe meeting 
gepland op de luchthaven om de bijgestuurde beelden te bespreken. 

Hugo vraagt om ten gepaste tijde een voorstel op te maken met voornamelijk het accent op een 
structurele communicatie.

2.3Verbetering selectieve inzameling

2.3.1Studieopdrachten papier-karton

Begin september vond de slotvergadering plaats en werden de opmerkingen besproken die Trilations nog 
zal integreren. Els geeft mee dat Maarten in het kader van het subsidiebesluit een aanbevelingsnota zal 
schrijven. Steven werpt op dat de containers op het vlak van ergonomie goed scoren, maar tegelijk een 
verdubbeling van de kosten betekenen met daarbij een dalende efficiëntie van de ophaling. Misschien zijn 
er tussenoplossingen? Lieven merkt op dat er helaas geen ecologische toets is gebeurd. Er wordt 
afgesproken bilateraal te overleggen over wat met de conclusies van de studie dient aangevangen te 
worden. De OVAM zal hiervoor het initiatief nemen.
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2.3.2PDA-toepassingen

De brieven zijn verzonden naar de IC’s met de vraag naar wenselijkheid en de bijhorende motivering. 
Verder wordt een engagements-charter uitgewerkt. Els merkt op dat er nog steeds op basis van eerder 
technisch overleg inzake compatibiliteit issues blijken te zijn. Lieven geeft toe dat het geen evidente 
oefening is maar niettemin technisch haalbaar.

2.3.3Aanpak stadsproblematiek

Adriaan toont de ontwikkelde communicatietools en specifieke containers (aangepaste inwerpopeningen) 
van het project Interza. De eerste resultaten blijken hoopgevend te zijn voor wat de kwaliteit van het 
ingezamelde PMD betreft, niettemin dient ook de impact op de inzamelrendementen (van PMD en 
restafval) in rekening genomen te worden.

Het project IVAREM zal pas in november tot de nodige conclusies leiden op het vlak van aantal 
geweigerde zakken en de impact op de kwaliteit.

Lieven geeft aan dat er bij de voornoemde twee projecten een verhoging van het budget nodig is van 
15.000 EUR (25.000 EUR voorzien, 40.000 EUR nodig). Bovendien hebben ook IVM en Gent hun interesse 
laten blijken voor soortgelijke projecten. Er wordt afgesproken om voor het extra budget beroep te doen 
op het budget dat voorzien is bij het item over de innovatieve projecten.

2.3.4Innovatieve projecten

Dit onderwerp kan volgens Els samen met het vorige item gebundeld worden. Stad Mechelen en Kortrijk 
zijn blijkbaar in scope. Els gaat na of er kosten gemaakt zijn die via de halve euro kunnen gefinancierd 
worden.

2.3.5Optimalisatiemogelijkheden van de inzameling

Met het oog op de inzameling van operationele gegevens werden trackers geplaatst in de ophaalwagens 
van EcoWerf en Ilva. In de loop van het najaar zullen conclusies getrokken worden die ook op de 
stuurgroep gepresenteerd zullen worden. Eenzelfde scenario is de komende maanden ook voorzien bij 
IOK. De kosten zijn grotendeels terug te brengen tot manuren van Fost Plus en de betrokken IC’s. 

2.4Materialenbeheer, ecodesign, preventie

2.4.1Quick win diagnostics

Lieven vermeldt 2 nieuwe aanvragen: Janssen Pharmaceutica en een toeleverancier van hen, met name 
VWR.

2.4.2Packstory

Voor Vlaanderen werden nog geen aanvragen genoteerd.

2.4.3Ecodesign verpakkingen

De Greener Packaging Award (i.s.m. Gondola) wordt in november uitgereikt. De 3 Gewesten participeren.
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2.5Studies en onderzoeken

2.5.1Vergelijking losse verkoop/verpakt

Deze studie is lopende en zal einde 2012 afgerond worden, cfr. eveneens participatie van de OVAM aan 
Green Cook. Els dringt aan op maximale afstemming (van Gaëlle Janssens) met Willy Sarlée m.b.t de 
communicatie-initiatieven in Vlaanderen en het ketenoverleg voedselverlies. Op 15.10 is er een 
studienamiddag. Hugo stuurt de uitnodiging daarvoor door.

2.5.2Selectieve inzameling van post-consumer harde kunststoffen via het 
containerpark

Er loopt momenteel een studie waarbij Fost Plus betrokken is. Het gereserveerde budget dient 
aangewend te worden voor de kosten van concrete pilootprojecten.

2.5.3Kostenbepalende parameters van inzamelactiviteiten

Overleg met Interafval begin september resulteerde in eensgezindheid over de wijze waarop data (kosten 
etc.) aan de IC’s opgevraagd zullen worden. Er is verder geen nieuws van FEBEM ondanks herhaaldelijk 
aandringen. Els stelt voor om dit in een volgend overleg met FEBEM te bespreken. Lieven zal de eerdere 
onderlinge communicatie bezorgen.

2.5.4Onderzoek samenstelling en mogelijke afzet PMD-residu

Er zal door Lieven een doodle verzonden worden om een meeting in dit verband te organiseren.

2.6Internationale profilering en ondersteuning
Eerstdaags is er een werkbezoek van Slovaken & Kroaten aan Vlaanderen gepland. Aan de eerste 
delegatie is in overleg tussen Steven en Anne Vandeputte van de OVAM een diner aangeboden dat onder 
deze post wordt ondergebracht. 

Steven werpt de door Interafval gestelde vraag op naar partneriaat voor het ISWA-Congres 2015. De 
OVAM zou al toegezegd hebben, Fost Plus houdt haar beslissing nog in beraad. 150 kEUR is een hoog 
bedrag en er zijn bovendien nog onduidelijkheden m.b.t praktische organisatie en invulling. Het betalen 
van dit volledige bedrag via de 0,50 euro roept vraagtekens op. Wat met de inhoudelijke link met 
verpakkingen? Steven stelt voor om onder voorbehoud max. 100 kEUR voor beide organisaties samen 
vanuit de 0,50 euro te betrekken. Steven stelt voor om intern terug te koppelen met de overige 
directieleden van Fost Plus en dan de verdere mogelijkheden te bekijken. Hugo geeft aan dat wat de 
hoogte van het bedrag ook zal zijn, er hoe dan ook een inhoudelijke link moet zijn met verpakkingen.

2.7Communicatie en sensibilisering

2.7.1Een standaard voor inzameling van afval in openbare ruimtes.

Adriaan toont het tot nu toe geleverde werk inzake signaletiek, de sorteerpicto en de diverse 
basisbeelden die voor de OOH-projecten gecreëerd werden. Er is een duidelijke visuele lijn ontwikkeld 
waarbij naast een persoon met verpakkingsafval steeds een 3D-tekening de context situeert. Adriaan 
benadrukt dat voor deze realisaties een budgettaire sleutel is toegepast (Vlaanderen – Wallonië, Brussel).

2.7.2Vrachtwagenpanelen

Lieven bezorgde intussen een overzicht van de deelnemende IC’s.
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2.7.3Materiaal voor inburgeringscursussen

In dit dossier is er nog geen concrete vordering. Steven geeft aan dat met het Brussels Gewest een 
soortgelijke actie zal worden ondernomen (primo arrivants).

Subsidies

Inzake de voorziene subsidies voor zwerfvuilinfrastructuur, vraagt Els De Picker om de nog resterende 
200 kEUR te storten tegen 15 oktober. Interafval heeft hiermee rekening gehouden en de nodige 
aanvragen zijn binnen om de bijkomende storting te verantwoorden. Steven vraagt een overzicht op van 
de diverse goedgekeurde dossiers.

3Proefproject Mol
De projectfiche proefproject Mol wordt besproken. Steven werpt enkele bedenkingen op: selectief PMD 
opruimen, vergoeding per kg van wat ingezameld wordt en de daarbij horende mogelijkheden tot fraude, 
controle-aspect, ontbreken van enkele pijlers, preventief effect, budgetplafond. Hugo verwijst dit 
onderwerp naar de stuurgroep Zwerfvuil van vrijdag 28.09.

4Vooruitblik actieprogramma 2013
Steven vermeldt eerdere meetings met NMBS en Centerparcs en de eventuele mogelijke projecten in dit 
verband. Els verwijst naar het wegvallen van de subsidie in 2013. Bijkomend zal er een nieuwe 
sorteeranalyse van het restafval gebeuren. Bebat en Recupel zegden reeds toe. Steven verklaart 
eveneens Fost Plus bereid tot deelname. Verder zal er een vervolg komen voor de projecten inzake 
verpakkingen en voedselverspilling. Els wijst op het toenemend belang om een duurzaam aankoopbeleid 
mee te nemen in de diverse projecten, bv bij de aankoop van containers. Steven vermeldt een aantal 
zekerheden die terug te vinden moeten zijn in het actieprogramma 2013, met name zwerfvuil en OOH.  

4.1Volgende stuurgroep
Vrijdag 26.10 om 9.00 uur. Beide partijen komen overeen om 1 week op voorhand de ideeën uit te 
wisselen. 
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